
   

  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte raads-, commissie- en collegeleden, 

 

In het jaarplan 2021 heeft de rekenkamercommissie de relevantie benoemd van een evaluatie van het 

collegeprogramma. Gezien het voornemen van het college om een dergelijke evaluatie zelf uit te voeren, 

heeft de rekenkamercommissie dit onderwerp op de reservelijst geplaatst.  

 

Begin maart heeft het college het document ‘Collegeverantwoording Vier jaar Zoetermeer in vogelvlucht’ 

aangeboden aan de gemeenteraad. Ook de rekenkamercommissie heeft een exemplaar ontvangen en hier 

met interesse kennis van genomen. Het document biedt een uitgebreide beschrijving van de uitgevoerde 

activiteiten en behaalde resultaten in de afgelopen collegeperiode. Deze resultaten zijn door het college en 

de ambtelijke organisatie onder moeilijke omstandigheden (corona, financiële tegenslag) tot stand 

gebracht. Hiervoor spreekt de rekenkamercommissie graag haar waardering uit.  

 

In deze lastige omstandigheden is het heel begrijpelijk dat niet alle ambities van het collegeakkoord 

‘Groene, veilige stad met ambitie – Thuis in de wijk’ ten volle konden worden gerealiseerd. Helaas 

ontbreekt een vergelijking van de geboekte resultaten met de oorspronkelijke ambities en een reflectie op 

de geleidelijk toegenomen spanning tussen beide. Wat is niet of onvoldoende gelukt? En wat bleek lastiger 

dan eerder voorzien? En hoe is de gemeenteraad betrokken bij noodzakelijk gebleken tussentijdse 

koersveranderingen? Antwoorden op dergelijke vragen helpen het bestuur van de gemeente om gericht te 

leren van ervaringen. 

 

Dit voorjaar zal een nieuw college het stokje overnemen op basis van een nieuw coalitieakkoord. Daarin zal 

opnieuw een koers uitgezet worden voor de verdere ontwikkeling van Zoetermeer, met alle grote en 

kleinere opgaven waar de stad voor staat. Volgens de rekenkamercommissie kan een openbare reflectie 

van het oude college op de spanning tussen ambities en resultaten van waarde zijn bij de totstandkoming 

van het nieuwe coalitieakkoord. 
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Aan de raadsleden die betrokken zijn bij de opstelling van het nieuwe coalitieakkoord wil de 

rekenkamercommissie aanbevelen van meet af aan aandacht te geven aan het toekomstige leereffect. Dat 

kan door aan de voorkant expliciet duidelijk te maken welke beloften het college doet, bijvoorbeeld door 

een beperkt aantal speerpunten te benoemen, en door heldere afspraken te maken over het monitoren van 

de realisatie daarvan gedurende en na afloop van de bestuursperiode. Ook wanneer doelen niet worden 

behaald, door welke omstandigheid dan ook, kan er in elk geval van worden geleerd; dat is waardevol voor 

de toekomst van de stad.  

 

  
De voorzitter van de rekenkamercommissie, 

 
Marko Bos  
 
 
 
 


